



អង្គការអាយស៊ីស៊ី មានមោទនភាពក្នុងការហៅខ្លួនឯងថាជាស្ថាប័នសិក្សារៀនសូត្រ ប៉ុន្តែតើវាជាស្ថាប័នសិក្សារៀនសូត្រនេះមានន័យយ៉ាងម៉េច? ក្នុងនាមជាស្ថាប័នសិក្សារៀនសូត្រ អាយស៊ីស៊ី កំពុងតែព្យាយាមប្រែក្លាយខ្លួនឯងឱ្យមានភាពច្នៃប្រឌិត និងក្លាយទៅជាអង្គការអភិវឌ្ឍន៍មួយដែលឈានមុខគេនៅកម្ពុជា។ ផ្នែកមួយនៃស្ថាប័នសិក្សារៀនសូត្រ គឺដើម្បីកសាងបណ្តាញរឹងមាំជាមួយនឹងអង្គការសង្គមស៊ីវិលផ្សេងៗទៀត នៅក្នុងស្រុកនិងអន្តរជាតិ និងជាមួយដៃគូគាំទ្រផ្សេងៗទៀត ដើម្បីបន្តខិតខំការងារអភិវឌ្ឍប្រកបដោយចីរភាព តាមរយៈការរៀនសូត្ររួមគ្នាការចែករំលែកព័ត៌មាន និងធនធាន ការស្វែងរកគាំទ្រមតិជាដើម។ ក្នុងរយៈពេលប៉ុន្មានឆ្នាំថ្មីៗនេះ អាយស៊ីស៊ី បានផ្តល់អាទិភាពមកលើការសិក្សាអន្តរជាតិក្នុងរវាងគម្រោងរបស់អាយស៊ីស៊ី បណ្តាញអន្តរជាតិ និងការកែលម្អស្ថាប័ន តាមរយៈកម្មវិធីផ្សេងៗរបស់អាយស៊ីស៊ី ក៏ដូចជាចូលរួមក្នុងសិក្ខាសាលា និងការបណ្តុះបណ្តាលផ្សេងៗទៀតរបស់ដៃគូ។

ថ្មីៗនេះ អាយស៊ីស៊ី បានទទួលស្វាគមន៍ទស្សនៈកិច្ចពីសំណាក់អង្គការចំនួនពីរដែលមកពីប្រទេសនេប៉ាល់ ដែលមានឈ្មោះថា United Mission to Nepal (យ៉ូ.អេម.អិន) និង International Nepal Fellowship (អាយ.អេស.អ៊ែស) (ដូចបានឃើញនៅក្នុងរូបភាពខាងលើ)។ អង្គការទាំងពីរបានធ្វើទស្សនកិច្ចសិក្សាមកកាន់ គម្រោងកាត់បន្ថយហានិភ័យនៃការធ្វើចំណាកស្រុកខុសច្បាប់នៅខេត្តព្រៃវែង ដែលពួកគេបានយល់ដឹងអំពីការប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងការធ្វើចំណាកស្រុកខុសច្បាប់ និងការលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងអំពីរបៀបធ្វើចំណាកស្រុកប្រកបដោយសុវត្ថិភាព។ ពួកគេក៏បានធ្វើទស្សនកិច្ចសិក្សាមកកាន់គម្រោងសិទ្ធិកុមារ នៅខេត្តតាកែវផងដែរ ហើយពួកគេបានយល់ដឹងអំពីការលើកកម្ពស់ការការពារសិទ្ធិកុមារ និងការការពារកុមាររបស់អាយស៊ីស៊ី។ ក្រុមការងាររបស់ គម្រោងសិទ្ធិកុមារ បានធ្វើការចែករំលែកបទពិសោធន៍ក្នុងការធ្វើការជាមួយអង្គការសង្គមស៊ីវិលនានា ក៏ដូចជាការធ្វើការដោយផ្ទាល់ជាមួយនិងគណៈកម្មាធិការផ្សេងៗក្នុងស្ថាប័នរដ្ឋាភិបាលដូចជា គណៈកម្មាធិការពិគ្រោះយោបល់កិច្ចការស្ត្រីនិងកុមារ (គ.ក.ស.ក) និង គណៈកម្មាធិការកិច្ចការនារីនិងកុមារ (គ.ក.ន.ក)។ ការធ្វើទស្សនកិច្ចសិក្សាពីយ៉ូ.អេម.អិន និង អាយ.អេស.អ៊ែស បាននាំឱ្យពួកគេ ក៏ដូចជា អាយស៊ីស៊ីខ្លួនឯងផ្ទាល់ បានផ្លាស់ប្តូរការអនុវត្ត និងបទពិសោធន៍ល្អៗ ដែល ជាការរៀនសូត្រដ៏មានអត្ថប្រយោជន៍បំផុតសម្រាប់អាយស៊ីស៊ី និងធ្វើឱ្យពួកគេ (យ៉ូ.អេម.អិន និង អាយ.អេស.អ៊ែស) អាចយកបទពិសោធន៍នេះទៅ បំប្លែងជាបរិបទក្នុងថ្នាក់មូលដ្ឋានរបស់ពួកគេផងដែរ។ ទស្សនកិច្ចសិក្សាបែប នេះមានតម្លៃខ្លាំងណាស់សម្រាប់អាយស៊ីស៊ីដើម្បីរក្សាទំនាក់ទំនង និងទទួលបានការរៀនជាមួយនិងអង្គការដទៃទៀតនៅក្នុងតំបន់។

នៅឆ្នាំ២០១៨ ក្រុមការងារប្រតិបត្តិអាយស៊ីស៊ី បានធ្វើទស្សនកិច្ចសិក្សាទៅកាន់ យ៉ូ.អេម.អិន និង អាយ.អេស.អ៊ែស នៅប្រទេសនេប៉ាល់។

គោលបំណងនៃទស្សនកិច្ចសិក្សានេះ គឺដើម្បីទទួលបានការរៀនសូត្រអំពីការដឹកនាំអង្គការពីសំណាក់អង្គការ យ៉ូ.អេម.អិន ដែលពួកគេមានរចនាសម្ព័ន្ធ និងយុទ្ធសាស្ត្រផ្តោតស្រដៀងអាយស៊ីស៊ី។ ក្នុងដំណើរទស្សនកិច្ចសិក្សានោះ ក្រុមការងារប្រតិបត្តិអាយស៊ីស៊ី បានរៀន និងស្វែងយល់អំពីការអភិវឌ្ឍអង្គការ និងការរំពឹងទុកនាពេលបច្ចុប្បន្ន ក៏ដូចជាឱកាសសម្រាប់អង្គការអភិវឌ្ឍន៍អន្តរជាតិនានាក្នុងតំបន់។ យ៉ូ.អេម.អិន និង អាយស៊ីស៊ីបានចំណាយពេលជាមួយគ្នា ដើម្បីធ្វើការឆ្លុះបញ្ចាំងពីនិន្នាការថ្មីៗនៅក្នុងវិស័យអភិវឌ្ឍន៍ ក៏ដូចជាពិភាក្សា អំពីវិធីសាស្ត្រដែលមានសារៈប្រយោជន៍និងប្រសិទ្ធភាពបំផុត ដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹងតម្រូវការ និងបញ្ហាដែលប្រឈមមកកាន់វិស័យអភិវឌ្ឍន៍ក្នុងពេលបច្ចុប្បន្ន។

ការរៀនសូត្រមួយទៀតសម្រាប់អាយស៊ីស៊ីក្នុងនាមជាអង្គការ នោះគឺការប្រជុំតុមូលប្រចាំឆ្នាំរបស់ អង្គការ Interact (ជាអង្គការមួយក្នុងចំណោមអង្គការសមាជិកផ្សេងៗទៀតរបស់អាយស៊ីស៊ី) នៅប្រទេសថៃដែលទាក់ទងទៅនឹងសិទ្ធិកុមារ ការប្រយុទ្ធប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការចិញ្ចឹមជីវិតប្រកបដោយនិរន្តរភាព។ ការប្រជុំតុមូលទាំងអស់នេះ គឺជាវេទិកាសម្រាប់រៀនសូត្រ ចែករំលែក ធ្វើផែនការ និងភ្ជាប់បណ្តាញទំនាក់ទំនងជាមួយនិងអង្គការដៃគូដទៃទៀតរបស់ អង្គការ Interact នៅក្នុងតំបន់។ អង្គការ Interact បានរៀបចំការប្រជុំតុមូលបែបនេះអស់រយៈពេលជាង៥ឆ្នាំមកហើយដែលទាំងអស់នេះបានអនុញ្ញាតឱ្យមានការចូលរួម និងការពង្រឹងទំនាក់ទំនងជាវិញ្ញាបនបត្រជាមួយនិងអង្គការអភិវឌ្ឍន៍ផ្សេងៗទៀត ដែលមានគំនិតស្រដៀងគ្នា។ លើសពីនេះទៀត ការប្រជុំតុមូលទាំងនេះបានផ្តល់ឱកាសឱ្យ អាយស៊ីស៊ីបានចូលរួមក្នុងការបណ្តុះបណ្តាល ពង្រឹងសមត្ថភាពដែលមានស្តង់ដារខ្ពស់ដូចជាការបណ្តុះបណ្តាលស្តីពី សមភាពយេនឌ័រ ការស្វែងរកគាំទ្រមតិ និងទ្រឹស្តីនៃការផ្លាស់ប្តូរ។ អាយស៊ីស៊ី ទទួលស្គាល់ថាការបណ្តុះបណ្តាលទាំងអស់នេះ ពិតជាមានតម្លៃខ្លាំងណាស់សម្រាប់ការងារបច្ចុប្បន្ននិងការងារក្នុងពេលអនាគតរបស់អាយស៊ីស៊ី ហើយអាយស៊ីស៊ី នឹងចែកចាយអ្វីដែលបានរៀនសូត្រទាំងអស់នេះ បន្តទៅកាន់គ្រប់គម្រោងទាំងអស់របស់អាយស៊ីស៊ីដើម្បីពង្រឹងផលប៉ះពាល់វិជ្ជមាននិងអត្ថប្រយោជន៍ដែលល្អបំផុត។

ដូចបានចែងនៅក្នុងផែនការយុទ្ធសាស្ត្ររបស់អាយស៊ីស៊ី ២០១៨ - ២០២១ អាយស៊ីស៊ីផ្តល់អាទិភាពខ្លាំងទៅលើទំនាក់ទំនងខាងក្រៅ ដែលវាជាកត្តាចាំបាច់សម្រាប់ការស្ថិតស្ថេររបស់អាយស៊ីស៊ីនៅពេលអនាគត សម្រាប់ការអនុវត្តផែនការយុទ្ធសាស្ត្ររបស់អាយស៊ីស៊ី និងសម្រាប់ការទទួលបានជោគជ័យនូវនិមិត្ត និងបេសកកម្មរបស់អាយស៊ីស៊ី។ ជាមួយគ្នានេះ អាយស៊ីស៊ីខិតខំស្វែងរកការសហការជាមួយបរិបទខាងក្រៅទៀត ក្នុងគោលបំណងដើម្បីបន្តរួមចំណែកទៅដល់ផលប៉ះពាល់និងការផ្លាស់ប្តូរបែបវិជ្ជមាននៅកម្ពុជា។